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Diarienummer: KS-2024/2265 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 3: Medgivande till utredning av nytt 
verksamhetsområde samt kapitaltäckning avseende 
insamling av koldioxid i Söderenergi AB 

Beslutet om finansiering av fas 4-studien innebär inte ett beslut i vad gäller 
framtida utveckling av en anläggning för bio-CCS. Även om investeringen, i detta 
skede, är liten i förhållande till kommunens övriga investeringar anser 
Sverigedemokraterna att underlaget måste kunna visa på en lönsamhet i projekt 
som i övrigt inte tillför kommunen någon nytta. På den positiva sidan framgår att 
kärnverksamheten inte ska finansiera vare sig utvecklingen eller driften av en 
eventuell framtida bio-CSS-anläggning och att frågan om organisatorisk 
uppsättning har lyfts i detta skede i processen. 

Den verksamhetsbeskrivning som ligger till grund för beslutet har dessvärre mer 
att önska. 

Affärsmodellen lyfter den potentiella infångningsvolymen med ett potentiellt 
försäljningspris på negativa krediter motsvarande 1,0–1,5 miljarder kronor. Det 
framgår dock inte vilka beräknade driftkostnader anläggningen kommer ha eller 
vilka risker som projektet är förenat med. 

Energimyndighetens stöd för bio-CCS genom omvänd auktion kan anses ligga som 
en bottenplatta för förväntade intäkter där den senaste auktionen hade 
motsvarat ett försäljningspris på cirka 0,9 miljarder kronor för den tilltänkta 
anläggningen. Deltar fler aktörer i nästa auktion är det möjligt att priset sjunker. 

Om marknaden för negativa krediter därutöver inte ökar i förväntad utsträckning 
innebär det vidare en risk för att försäljningen inte uppnår nivåerna som krävs för 
lönsamhet. Det är rimligt att dessa frågor blir mer belysta under fas 4, men det 
bör redan nu finnas en övergripande beräkning av projektets lönsamhet när det 
rör sig om en finansiering med totalt 150 miljoner kronor. 

Sverigedemokraterna vill redan i detta skede lyfta att ägarkommunerna eller dess 
invånare ej ska finansiera vare sig kommande utveckling eller drift av en eventuell 
framtida bio-CSS-anläggning eller bära några risker kopplat till finansieringen. 
Framtida kostnader för utveckling bör ske inom ramen för ett fristående bolag, 
där ägarkommunerna visserligen kan vara ägare, som inte är beroende av 
garantier från ägarkommunerna och att projektet tidigt involverar det privata 
näringslivet för finansiering. 
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